



NEWSLETTER / BULLETIN



DECEMBER



DECEMBRE

BELGIUM



ETION :Komende activiteiten

- 19-01-2016 : [Nieuwjaarsevent Oost-Vlaanderen](#)
- 20-01-2016 : [Workshop toekomstdenken](#)
- 25-01-2016 : [Nieuwjaarsevent Antwerpen-Mechelen](#)
- 26-01-2016 : [Nieuwjaarsevent West-Vlaanderen](#)
- 28-01-2016 : [Nieuwjaarsevent Brabant-Brussel](#)

CANADA

ESOP Association Canada : [2016 CANADIAN EMPLOYEE OWNERSHIP CONFERENCE - JUNE 7-9 - KELOWNA, BC](#) : Find out about the 2016 conference [here](#) and make sure to sign up below for our mailing list to be kept up-to-date



EUROPE



FP Annual Round-Table / SNPI – IFSProShare – IAFP : **LONDON, SEPTEMBER 28** Details to follow

ILERA XI European Regional Congress : **MILANO, SEPTEMBER 8-9-10, IAFP Workshop** – Details to follow



ESOP Centre : [VIENNA: Centre annual European conference June 1-3, 2016](#) - Herrengasse 10, 1010 Vienna, Austria

The European Centre for Employee Share Ownership's 28th annual employee equity plans conference will take place in Vienna from Wednesday June 1 to Friday June 3 2016. This event provides an ideal forum for updating yourself on latest legal, regulatory and market trends in the all-employee and executive equity schemes industry within the EU; doing business; discussing share plan strategies and networking. A high-level plan issuers' panel, including Vodafone will discuss their experiences in installing and operating international employee...[Find out more »](#)

Le Centre européen pour l'Actionariat Salarié tiendra sa 28e conférence annuelle à Vienne du mercredi 1er Juin au vendredi 3 Juin 2016. Cet événement constitue un forum idéal pour connaître les dernières tendances juridiques, réglementaires et commerciales, pour faire des affaires; discuter de stratégies et réseauter. Des émetteurs de haut niveau, y compris Vodafone, présenteront leurs expériences sur l'international... [\(Plus ...\)](#)

EUROFOUND : [Commissioner Marianne Thyssen visits Eurofound to celebrate its 40 year anniversary / Eurofound News, November/December 2015](#)

Marianne Thyssen, European Commissioner for Employment, Social Affairs, Skills and Labour Mobility (pictured centre), visited Eurofound on 12 November. The visit focused on an exchange on labour mobility, the changing nature of

work, and the role of social dialogue post 2015. Commissioner Thyssen met with Juan Menéndez-Valdés, Eurofound's Director (right), and Erika Mezger, Deputy Director (left), along with senior staff of the Agency.
Marianne Thyssen, Commissaire européen pour l'Emploi, les Affaires sociales, les compétences et de mobilité (au centre sur la photo), a visité Eurofound le 12 Novembre. La visite était axée sur un échange sur la mobilité du travail, le changement et le rôle du dialogue social de l'après 2015. La Commissaire Thyssen a rencontré Juan Menéndez-Valdés, directeur d'Eurofound (à droite), et Erika Mezger, directeur adjoint (à gauche), et les cadres supérieurs de l'Agence.



FRANCE

Dans les prochaines semaines, le Gouvernement devrait présenter un nouveau projet de loi qui, après discussion parlementaire, devrait donner lieu à une loi « Macron II » dont on espère de nouvelles avancées sur nos sujets.

In the coming weeks, the Government should introduce a new bill after parliamentary discussion leading to a law "Macron II" which will hopefully bring further progress on our subjects.

GERMANY

AGP Mitteilungen 2015 : Heute wir vor 65 Jahren dokumentieren die AGP Mitteilungen zeitaktuelle Aspekte der Mitarbeiterbeteiligung in Deutschland. Das Magazin des Bundesverband Mitarbeiterbeteiligung beleuchtet als Jahresrückblick dabei politische Entwicklungen und betriebliche Modelle, dokumentiert Tagungen, Veranstaltungen und Geschehnisse aus dem Verband und liefert Erfahrungsberichte und Konzepte der Erfolgs- und Kapitalbeteiligung aus den Unternehmen.

Die aktuelle Ausgabe finden Sie als E-Paper [>>>hier](#)

Il y a 65 ans aujourd'hui, que nous présentons les mises à jour de la participation des salariés en Allemagne. Le magazine 2015 d'AGP retrace l'évolution de la politique et les modèles opérationnels, documentant les réunions, événements et activités de l'association et émet des avis et des clés de succès pour l'actionariat. Version électronique : [>>>ICI](#)

65 years ago today that we present the updates to the participation of employees in Germany. The 2015 AGP magazine traces the evolution of the political and operational models, documenting meetings, events and activities of the association and issues opinions and key success for the shareholding. Electronic version: [HERE >>](#)



NETHERLANDS

	SNPI : Programma 2016	
	28 januari 2016	Oriëntatieworkshop
	Februari/maart 2016	Workshop aandelenplan
	April/mei 2016	Besloten platformbijeenkomst

UK

EOA : [EOA Annual Review 2015](#) The EOA would like to wish you all a very Happy New Year and to provide you with a copy of the EOA Annual Review of 2015. 2015 was another highly successful year for employee ownership in the UK and you will see from the Review that the EOA once again was at the heart of every significant development. ...

EOA tient à souhaiter à tous une très bonne année et de vous présente le [rapport annuel EOA de 2015](#). 2015 a été une autre année très réussie pour l'actionariat salarié au

**ANNUAL
REVIEW
2015**



ESOP CENTRE : [Seventeenth global employee equity forum – London](#)

February 10 2016 @ 8:30 am - 5:00 pm, 5 Old Broad Street London, EC2N 1DW United Kingdom
The Centre invites you to register for its 17th global employee equity forum, to be hosted exceptionally next year in London by White & Case at 5 Old Broad Street, London EC2. This event, transferred from Davos, focuses on the future of employee share ownership in companies who install broad-based and executive equity schemes, both in the UK and globally.

Inscrivez-vous au 17^e forum, accueilli exceptionnellement à Londres par White & Case à 5 Old Broad Street, Londres EC2. Transféré de Davos, le forum se concentre sur l'avenir de l'actionnariat salarié dans les entreprises à la fois au Royaume-Uni et dans le monde



ifsProShare : Next events

Tuesday 26 January 2016: [ifs ProShare Workshop: Developments in Executive Share Plans](#)

Speaker: Lynette Jacobs - Pinsent Masons Suzannah Crookes- Pinsent Masons

Tuesday 9 February 2016: [ifs ProShare Workshop: Developments in the Asian & US Markets](#)

Speaker: Jeremy Edwards - Baker & McKenzie

Tuesday 23 February 2016: [ifs ProShare Workshop: Celebrating Excellence](#)

Speaker: Award winners from the Annual ProShare Awards 2015

Tuesday 1 March 2016: [ifs ProShare Workshop: Introduction to Employee Share Ownership - Technical](#) Speaker: David Ogden - BDO Hugh Thompson - PWC

USA

NCEO : Results of the ESOP Transaction Survey : The NCEO's first-ever ESOP transaction survey shows a number of trends in how companies structure, manage, and evaluate ESOP transactions. Data from the 240 companies that responded to the survey between February and September 2015 is the first attempt to gather the experiences of a large, diverse group of companies about the scope, management, and satisfaction with ESOP transactions. ([More ...](#))

La première enquête des transactions ESOP montre un certain nombre de tendances des entreprises pour structurer, gérer et évaluer les opérations ESOP. Les données des 240 entreprises ayant répondu à l'enquête entre Février et Septembre 2015 est la première synthèse des expériences d'un grand nombre diversifié d'entreprises. ([Plus ...](#))

NCEO : DOL Continues ESOP Enforcement Project

The Department of Labor is continuing its national enforcement project on ESOPs. ([More...](#))

Le ministère du Travail poursuit son projet national de mise en application des ESOP. ([Plus...](#))

PSCA : Participants Putting More Money in Workplace Retirement Plans, Taking out Less.

Participant deferral rates the highest in years and loan usage the lowest, according to PSCA's 58th Annual Survey. Contact: Hattie Greenan 540.323.7828-hattie@psca.org. Chicago (January 11, 2016) – During the market decline in 2008, many DC plan participants saw their retirement savings accounts drop significantly. Critics of defined contribution retirement plans used the opportunity to attack the private, employer-sponsored system. Though the system is not perfect, it has recovered and adapted, and so have plan participants. Many thought employees would flee their plans or stop contributing, but that is not the case. Due in large part to plan sponsors and providers educating participants on market volatility, asset allocation, and target-date funds, employees continue to save, and are saving more, in their employer-sponsored plan. ([More ...](#))

Taux de report le plus élevé depuis des années et taux d'utilisation du prêt le plus bas, selon l'Enquête annuelle 58e de PSCA. Contact: Hattie Greenan 540.323.7828-hattie@psca.org. Chicago (11 Janvier, 2016) - Avec la baisse du marché en 2008, de nombreux participants ont vu leurs comptes épargne-retraite baisser de manière significative. Occasion pour les détracteurs des régimes de retraite à cotisations déterminées d'attaquer le système privé, parrainé par l'employeur. Bien qu'imparfait, le système a été adapté. Nombreux étaient ceux qui pensaient que les employés clôtureraient leurs plans ou cesseraient de contribuer, mais ce ne

sont pas le cas. Grâce en grande partie aux efforts des promoteurs de régimes et des fournisseurs pour éduquer les participants sur la volatilité des marchés, l'allocation d'actifs, et les fonds profilés, les employés continuent à souscrire, et épargnent davantage, dans leur plan parrainé par l'employeur. ([Plus ...](#))



aipf-association.fr

iafp-association.fr

aipf-association.eu

iafp-association.eu

aipf-association.com

iafp-association.com



aipf-iafp.fr

aipf-association.org

iafp-association.org